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Referat frå styremøte 21/11 2023 på Teams kl. 20.00 – 21.00  
Desse møtte: Knut Evensen, Ola Hareland, Jonny Mathisen, Frode Rudland, Even Sjurrud og 
Pål Kjorstad. Svanhild G. Holden kom inn uti møtet. Forfall: Kjell Gudmund Svien og Anne 
Terningen 
 
Sak 90/2023: Innspel til valkomiteen i NSG 

- Styret i OSG diskuterte seg fram til innspel til valkomiteen for kandidatar på val til 
styret og faste representantar til representantskapet i NSG på årsmøtet 2024 
 

Vedtak i saka: 
- Pål fekk i oppgåve å utarbeida skrivet 

 
Sak 91/2023: Innspel til styret i NSG 

- Styret i OSG diskuterte seg fram til innspel til styret i NSG for kandidatar til alle råda 
i NSG for 2024 

 
Vedtak i saka: 

- Pål fekk i oppgåve å utarbeida skrivet 
 
Sør-Fron 21/11 2023, Pål Kjorstad, sekretær 
 
Resultata av sakene over vart effektuert slik i praksis : 
 

1. Sak 90/2023: 
Dette skrivet var sendt til leiar i valkomiteen, Ann Kristin Teksle 23/11 2023 og sendt på nytt 
29/11, da vi ikkje hadde fått svar på at den hadde vorte motteke: 
 
Valnemnda i NSG  
v/Ann Kristin Teksle, leiar 
 
Innspel til valnemnda i NSG frå Oppland Sau og Geit 
Styret i Oppland Sau og Geit fekk mail frå nsg@nsg.no fredag 17/11 kl. 16.10 med brev frå 
valnemnda i NSG m/svarfrist 25/11 2023. Knut Evensen hadde da via Rogaland Sau og Geit 
høyrt at dei hadde fått dette brevet før. Brevet frå valnemnda er datert 3/11 2023. Det var 
truleg prosessen rundt avgangen til generalsekretæren, som var årsak til sein «postgang.» 
 
Styret i OSG kalla derfor inn til styremøte på Teams 21/11 2023 kl. 20.00 og vedtok 
nedanforliggande innspel: 
Oppland Sau og Geit har og har hatt ein grei informasjonsflyt med styret i NSG gjennom 
arbeidsåret. Vi hadde både Ronald, Marthe og fadder Håvard på besøk i årsmøtehelga vår og 
vi hadde Marthe på besøk på leiarmøtet vårt i haust. Vi må likevel seia at informasjonen frå 
sentralstyret og organisasjonen ikkje har vore meire enn høgst nødvendig hittil dette 
arbeidsåret. Sentralstyret har etter det Marthe sa på leiarmøte jobba mykje, styret har pålagt 
administrasjonen større/meire konkrete oppgåver og organisasjonen vår har etter det vi kan 
skjøna vore prega av dette. Arbeidstida har da truleg vorte brukt meire til å organisera 
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organisasjonen. Dette kan da ha gått utover det tradisjonelle medlemsretta styrearbeidet. 
Styret i Oppland Sau og Geit skjønar at styret i Norsk Sau og Geit var tvinga til å gjera ymse 
grep i organisasjonen, og må berre tru sentralstyret på dette. 
 
Derfor vil styret i OSG med dette påpeika at resten av dette året og komande år trengs 
det at vi fredar sentralstyret og gjev dei moglegheit til å samla organisasjonen att. Men 
da må hovudoppgåver som medlemsfordeler og målretta organisasjonsarbeid for å betre 
økonomien til småfebonden vera dei viktigaste tiltaka for NSG i arbeidsåret 2024.  
 
I brevet er det sagt at valnemnda ønskjer konkrete attendemeldingar, noko som styret i OSG 
finn vanskeleg, da det er berre konkrete saker vi har informasjon om som vi kan kommentera. 
Vi spelar inn nokre konkrete saker vi kjenner til som er dømer: 

1. Styret i NSG har jobba godt og mykje med dyrevelferdsmeldinga 
2. Styret i NSG har vore imøtekomande med styret i OSG 
3. Styret i NSG har sikkert jobba etter attendemeldingane frå gruppearbeidet på 

representantskapsmøtet hausten 2022, men vi har ikkje høyrt noko konkret om dette 
4. Styret burde jobba meire inn mot marknadsregulator med hjelp/info om tal lam i 

slakteprognose for 2023. «Alle» ,utanom dei som utarbeida prognosane, visste at tal 
slaktelam kom til å minka mykje i haust 

5. Styret burde stått i bresjen for ein skikkeleg NSG-stand på NM i saueklipping og ull-
handtering i Ringebu 

6. Styret burde å ha kome på banen i media etter at skadefelling på ein ulv vart avvist av 
Statsforvaltaren i Innlandet med grunnlaus argumentasjon på Dagsrevyen i haust 

7. Styret bør i samband med bygginga av ny seminstasjon i nærleiken av Hamar samla 
NSG ved å flytta heile administrasjonen dit! 

 
Styret i OSG vil derfor at sentralstyret fortsett som før ved at 
Ronald Cato Slemmen vert attvald som leiar 
Marthe Lang-Ree vert attvald som styremedlem og nestleiar 
Håvard Helgeland vert attvald som styremedlem 
Eivind Såstad Mjøen vert attvald som styremedlem 
 
Styret i OSG ser heller ingen grunn til å skifta korkje ordførar eller varaordførar. 
Ragnhild Sæhle og Aslak Snarteland er båe bautaer i organisasjonen og NSG treng dei i alle 
fall komande år. 
 
Vi har heller ikkje høyrt nokon grunn til å skifta nokon av dei 3 direktevalde 
geiterepresentantar m/personlege vara eller den direktevalde gjetarhundrepresentanten 
inkludert personleg vara, så her går vi òg for attval. 
 
I forhold til vararepresentantar til styret vil vi i utgangspunktet ha inn ein ny 
representant, som vi tenkjer kan vera ein for framtida. Vi kjenner ikkje til kva nåverande 
vararepresentantar vil sjølve eller om kven heller nokon av dei bør skiftast. 
 
 
Styret i Oppland Sau og Geit meiner uansett at Lars Rudi, Rudivegen 120, 2630 
Ringebu m/mobil 994 39 246 er ein svært god kandidat til eit slikt verv. 
Faktaopplysningar: 



 
• Lars Rudi f. 1986, overtok slektsgarden etter foreldra i 2016 
• Lars nyttar ressursane på garden og har i tillegg gardssag, der han driv leigeskur 
• Lars er spurt om han vil ha eit slikt verv og har takka ja 
• Lars har 230-240 vf. sauer av NKS, 230 da dyrka mark og 950 da produktiv skog 
• Lars har bygd ut låven som ekstraplass i lamminga 
• Lars er leiar i Ringebu Sau og Geit og medlem av ring 41 avdeling 49 Ringebu NKS 
• Lars er aktiv saueklippar, har fleire gjetarhundar og er medlem i Midt-Gudbrandsdal 

Gjetarhundlag 
• Lars er medlem av Ramshytta Gjetarlag og har diverre lang og «god» erfaring med tap 

av beitedyr til jerv 
• Lars var initiativtakar til og leiar i hovudkomiteen for NM i saueklipping og ull-

handtering i Ringebu 2023 
• Lars er som ein ser ein aktiv sauebonde med erfaringar på mange område innan 

sauenæringa og organisasjonen. Han har i tillegg sterke og gode meiningar å koma 
med 

• Lars var foredragshaldar på årsmøte i HSG og OSG i 2023 med tema «Ung 
sauebonde». Vi legg ved pdf-fila av foredraget hans 

Oppland Sau og Geit ønskjer valnemnda i NSG lykke til med arbeidet!!! 
 

2. Sak 91/2023: 
Dette skrivet var sendt til styret i NSG v/nsg@nsg.no, leiar og nestleiar i NSG den 5/12 2023: 
 
Her kjem innspel om oppnemning av sentrale råd frå Oppland Sau og Geit: 
Avlsrådet for sau • Leder • 6 regionrepresentanter og 6 vararepresentanter (etter nærmere 
beskrevet valgordning)  
Peder Leirdal er representant for region øst i Avlsrådet for sau. Han er spurt og vil gjerne 
halda fram. Oppland Sau og Geit støtter attval på Peder Leirdal 
 
Fagrådet for geit • 4 medlemmer og 2 varamedlemmer  
Oppland Sau og Geit ser i følge geiterepresentant i styret ingen grunn til å byta ut nokon i 
fagrådet for geit. Oppland Sau og Geit støtter attval av alle representantar 
 
Utmarksrådet • 4 medlemmer og 3 varamedlemmer  
Jonny Mathisen representerer vår del av landet i utmarksrådet. Han er spurt og vil halda 
fram. Oppland Sau og Geit støtter attval på Jonny Mathisen og ser det som heilt nødvendig 
av faglege grunnar at Jonny deltek vidare 
 
Gjeterhundrådet • Leder • 6 regionrepresentanter og 6 vararepresentanter (etter nærmere 
beskrevet valgordning)  
Torkjel Solbakken er representant for region øst i Gjeterhundrådet. Han er spurt og vil 
truleg halda fram. Oppland Sau og Geit støtter attval på Torkjel Solbakken 
 
Ull- og klipperådet • 2 medlemmer (minst 1 aktiv klipper) 1 vara  
Eirik Kolbjørnshus er frå Oppland og er leder av Ull- og klipperådet. Han er spurt og ville 
etter tenkjetid halda fram. Oppland Sau og Geit støtter attval på Eirik Kolbjørnshus 
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Team Ung i NSG • 6 medlemmer og 2 varamedlemmer 
Oppland har ingen representantar i Team Ung. Vi har ikkje høyrt noko frå eller om dette, 
og støtter eit eventuelt attval på alle 
 
Markedsrådet • 3 medlemmer og 2 varamedlemmer 
Marthe Lang-Ree er frå Oppland og er leder av Markedsrådet og nestleder i NSG. Vi reknar 
med at styret i NSG ordnar dette til alles beste, men uavhengig av dette støtter Oppland 
Sau og Geit attval på Marthe Lang-Ree  
 
Generelt: 
Ut frå prinsippet om at at dette er oppnemnte råd til styret i NSG, så har Oppland Sau og 
Geit kome fram til at desse prinsippa kan leggjast til grunn: 

1. 1 representant i alle råd bør/skal vera ein styremedlem/varamedlem frå 
sentralstyret m/unnatak av Team Ung. Leder av Team Ung bør i staden inviterast 
som observatør på styremøter i NSG  

2. Leder av råd bør ikkje vera styremedlem/varamedlem frå sentralstyret 

Andre spesifiserte oppgåver i råda: 
1. Leder av ull- og klipperådet må ha i oppgåve å representere på NM i saueklipping 

og ull-handtering ved minst å lede festmiddagen og ta en kort evaluering av 
arrangementet. Dette gjorde førre leder flott 
 

2. Markedsrådet må sørge for å bidra til at Nortura Totalmarkedet får på plass sikrere 
prognoser da "alle", utanom dei som utarbeida prognosane, visste at tal slaktelam 
kom til å minka mykje i haust 

3. Råd under B:  

- auka tilslutninga til sauekontrollen for å få betre grunnlagsmaterialer 

- kvalitetssikra eit minimumskrav i sauekontrollen slik at brukarar som allereie er 
tilslutta må ha definerte krav til føring - som oppdatert besetningsliste inkludert 
paring og lamming og i tillegg fosterteljing for dei som gjer det 

- ta inn att bestilling av lammemerker i prognosane, noko mannen på Teamsmøte 
sist sa at dei hadde slutta med 

- prøve å få inn eit system der andre lager enn berre reguleringslageret vert 
innrapportert 

Lykke til vidare i arbeidet for småfehaldet i Norge!!!! 
 
 
 


